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Protokół Nr XXIX/17  

z obrad XXIX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XXIX Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 27 września 

2017 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał dyrektorów, 

kierowników jednostek organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach – Pana Stanisława 

Dziemiana, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach - Pana Marka 

Dziemiana,  Dyrektora Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Pana 

Jana Kazimierza Orłowskiego, Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana 

Waldemara Jerzego Pstrzoch, Skarbnika Powiatu – Panią Ewę Kamińską, 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza 

Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego, Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Suwałkach – Pana Remigiusza Franciszka Kuleszę, oraz Pana 

Pawła Cherubin, Kingę i Eryka Martynko, Panią Barbarę Cieśluk – pracownika 

Starostwa Powiatowego w Suwałkach.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Celinę Puchalską, 

Panią Grażynę Żukowską, Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława 

Żukowskiego (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 15 radnych:  

 

1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Burzyński Marian 

4. Chlebus Andrzej   

5. Dziatkowski Marek  

6. Gryszkiewicz Irena   

7. Kleszczewski Zbigniew    

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur    
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10. Mackiewicz Grzegorz  

11. Mackiewicz Zbigniew 

12. Małachowski Sławomir  

13. Ołdakowski Szczepan  

14. Szwengier Stanisław 

15. Truchan Anna Danuta   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał. Poprosił Pana Starostę o uhonorowanie zaproszonych 

gości. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Szanowni Państwo, z ogromną 

przyjemnością chcę Państwu zakomunikować, że gościmy tutaj Mistrzów 

Świata z sierpnia tego roku, którzy reprezentując Polskę na Mistrzostwach 

Świata  w Holandii zdobyli pierwsze miejsce złoto i tytuł Mistrzów Świata. Są 

to uczniowie z naszego powiatu z Gminy Suwałki, mieszkający w miejscowości 

Płociczno, są to młodzi sportowy, żeglarze Eryk Martynko i Kinga Martynko. 

Oczywiście jest również z nami Pan trener Paweł Cherubin. Chcieliśmy Państwa 

uhonorować, nie jest to pewnie nic nadzwyczajnego, ale symbolicznie 

przynajmniej chcieliśmy pogratulować i uhonorować z takimi skromnymi 

nagrodami. Proszę nam wybaczyć, że może nie są za wysokie, czy wyższe, ale 

na to stać Powiat Suwalski. Serdecznie gratuluję Wam tych osiągnięć, bo 

Mistrzostwo Świata jest to chyba najwyższe osiągnięcie jakie sportowiec może 

zdobyć, oczywiście jest jeszcze olimpiada, ale w tych okresach krótszych to 

Mistrz Świata jest to najwyższe osiągnięcie sportowe. Gratulujemy serdecznie, 

życzymy  dalszych sukcesów, Eryk i Kinga są nie tylko tutaj zwycięzcami na 

Mistrzostwach Świata ale szereg innych zwycięstw mają na arenach, czy na 

wodach zarówno krajowych jak i międzynarodowych, są Mistrzami Polski, 

również czy w Pucharze Polski, czy w Pucharze Europy również odnosili 

sukcesy, także nie jest to przypadek, że zostali Mistrzami Świata. Serdecznie 

gratulujemy, życzymy dalszych osiągnięć, abyście rozsławiali nie tylko siebie 

ale i Powiat Suwalski i nasz region dalej na arenach międzynarodowych. 

Wszystkie dobrego”.  

Przewodniczący Rady przekazał na ręce Pana trenera Pawła Cherubin 

życzenia dla Pana Janusza Wiszniewskiego Prezesa Uczniowskiego Klubu 

Żeglarskiego „GROT” w Suwałkach, natomiast symboliczne upominki oraz 

bony otrzymali rodzeństwo Eryk i Kinga Martynko.  

Trener Paweł Cherubin przekazał: „chciałbym Państwu podziękować za 

docenienie naszego wkładu i ciężkiej pracy Eryka i Kingi. Po ośmiu latach 

pływania, w końcu w ostatnim sezonie w tej klasie, która jest do 17 roku życia 

udało się uzyskać najwyższe trofeum jakim jest Mistrzostwo Świata i myślę że 

jest to dla Eryka taki kop energetyczny, żeby w przyszłości wystartować na 

Igrzyskach Olimpijskich”.        
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Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Szkoły Policealnej dla Dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół              

w Dowspudzie. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej wchodzącej w skład Zespołu Szkół                

w Dowspudzie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Sępoleńskiemu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu             

na 2017 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego            

na lata 2017 – 2025. 

13. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

 

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII  Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad XXVIII  Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń                     

w dniach 31 sierpnia oraz 14 września i 19 września 2017 roku Państwo Radni 

otrzymali na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 15 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 
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Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.  

 

Interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt z uwagi na jego 

bezprzedmiotowość. 

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Szkoły Policealnej dla Dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół  

w Dowspudzie.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o wprowadzenie                   

do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, ustawa o systemie oświaty nałożyła na organy prowadzące 

obowiązek podjęcia takich uchwał do końca listopada tego roku. Zarząd 

Powiatu przygotował dwie uchwały tj. w sprawie przekształcenia Szkoły 

Policealnej dla Dorosłych oraz Szkoły Zawodowej w Szkołę Branżowa. W 

imieniu Zarządu Powiatu wnoszę o podjęcie tych uchwał. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 4). 

    

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia Szkoły Policealnej dla Dorosłych wchodzącej  

w skład Zespołu Szkół w Dowspudzie:  
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za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIX/167/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 września 

2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Policealnej  

dla Dorosłych wchodzącej w skład Zespołu Szkół w Dowspudzie została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 5). 

 

Ad.8.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Zasadniczej Szkoły Zawodowej wchodzącej w skład Zespołu Szkół  

w Dowspudzie. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 6). 

    

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej wchodzącej w skład 

Zespołu Szkół w Dowspudzie: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIX/168/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 września 

2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół w Dowspudzie została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 7). 

 

Ad.9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, których właścicielem lub 
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zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków i zasad korzystania  

z tych przystanków. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych o wprowadzenie do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Marek Dziemian przekazał: „Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, w przedmiotowej uchwale porządkujemy 

nowelizację przystanków autobusowych na terenie dróg powiatowych i 

wprowadzamy nowe przystanki na nowo przejętej drodze od województwa, 

czyli na ciągu drogi Raczki – Sucha Wieś – Augustów. Łącznie wprowadzamy 

zmiany na dziesięciu przystankach autobusowych”.     

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową oraz Komisję Promocji  

i Rozwoju Powiatu w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 8). 

 

 Obrady sesji opuścił Radny Rafał Konrad Bukowski. W głosowaniu udział 

bierze 14 Radnych uprawnionych do głosowania.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji i 

Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 9). 

    

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu suwalskiego, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Uchwała Nr XXIX/169/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 września 

2017 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie powiatu 

suwalskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Suwalski oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 10). 

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Sępoleńskiemu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o wprowadzenie                   

do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, Zarząd Powiatu proponuje kwotę 20.000 zł jako gest 

solidarności z samorządami, z miejscowościami, gdzie wystąpił kataklizm  

w postaci huraganów w okresie letnim, mam na myśli tutaj województwo 

opolskie, kujawsko – pomorskie i wielkopolskie. Tutaj Związek Powiatów 

Polskich posiadał wykaz takich samorządów, które wystąpiły o pomoc i 

wsparcie, zaproponował nam ten Powiat Sępoleński, gdzie infrastrukturze 

drogowej wystąpiły duże szkody przekraczające kwotę 20.000.000 zł.  

Te naprawy i remonty są wymagane na długości 60 km dróg powiatowych.   

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że projekt 

uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową, Komisję Promocji  

i Rozwoju Powiatu oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 11). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji i 

Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 12). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 13). 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIX/170/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 września 

2017 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu 

została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 14). 

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu  porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu w 

Suwałkach w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 r. głównymi 

proponowanymi zmianami mającymi wpływ na wielkość budżetu są: 

zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 134.113 zł w związku z 

przyjęciem do rodzin zastępczych większej niż przewidywano liczby dzieci z 

terenu innych powiatów, zwiększenie  plan dochodów  i wydatków budżetowych 

o kwotę 260.341 zł w związku ze zwiększoną ilością przyjętych dzieci  

do placówki opiekuńczo-wychowawczej z terenu innych powiatów, zwiększenie 

planu dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 26.614 zł w związku  

z przystąpieniem do realizacji projektu pt. „Gotowi na zmiany!” 

dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata  

2014-2020 nr RPPD.07.01.00-20-0100/16 w ramach Osi priorytetowej VII: 

Poprawa spójności społecznej, Działania 7.1 Rozwój działań aktywnej integracji 

– okres realizacji projektu to 2017 – 2019 r. całkowity koszt to 1.054.492 zł, 

projekt realizowany będzie przez Środowiskowy Dom Samopomocy  

w Lipniaku, zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł w związku  

z udzieleniem pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego z przeznaczeniem 

na usunięcie skutków nawałnic w infrastrukturze drogowej, zwiększenie planu 

wydatków o kwotę 25.000 zł na opracowanie dokumentacji projektowej na 

rozwój istniejącego i budowę nowego mostu przez rzekę Szczeberkę  

w miejscowości Kurianki Drugie w ciągu drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda 
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– Kurianki w km 5+969 wraz z niezbędnymi dojazdami i zwiększenie planu 

wydatków o kwotę 20.000 zł na zakup autobusu do przewozu podopiecznych 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku. Po dokonanych zmianach 

budżet powiatu po stronie dochodów i wydatków wzrośnie o kwotę 451.556 zł, 

deficyt pozostaje bez zmian. Dziękuję”  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał,  

że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową i Komisję 

Promocji i Rozwoju Powiatu oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 15). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 16). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 17). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2017 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIX/171/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 września  

2017 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 18). 
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Ad.12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2017 – 2025. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowy projekt uchwały jest 

konsekwencją podjętej uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 r.  

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała, że wskaźnik spłaty 

zobowiązań z art. 243 spełnia warunki.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał,  

że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową i Komisję 

Promocji i Rozwoju Powiatu oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 19). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 20). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 27 września br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 21). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2017 – 2025:  

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXIX/172/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 27 września  

2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
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Suwalskiego na lata 2017 – 2025 została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 

22).  

 

Ad.13.  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków  

i oświadczeń.  

Przewodniczący Rady przekazał, że do Biura Rady Powiatu wpłynęła 

informacja Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w którym 

informuje Radę Powiatu o udzieleniu Parafii Rzymskokatolickiej 

Niepokalanego Poczęcia NMP w Wigrach dotacji w wysokości 400.000 zł 

przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. „Wigry, kościół p.w. 

Niepokalanego Poczęcia NMP (XVII/XVIII w.) renowacja fundamentów, okien, 

wymiana podłogi i odtworzenie tynków – etap I (pismo znak: DOZ-

PRD.6530.16.2017 z dn. 24.08.2017 r. – załącznik Nr 23).  

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja planowana jest  

na dzień 26 października br.  

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Szanowni Państwo, chcę 

wszystkich poinformować z przyjemnością, że 12 września w Filharmonii 

Bałtyckiej w Gdańsku miała miejsce uroczysta gala, podczas której wręczono 

nagrody w ramach XII Regionalnej Edycji Konkursu Lodołamacze 2017. 

Lodołamacze jest to konkurs w którym udział biorą instytucje i podmioty 

przełamujące stereotypy uprzedzenia związane z zatrudnieniem osób 

niepełnosprawnych. W tym konkursie Zakład Aktywności Zawodowej SOWA 

w Lipniaku w kategorii zakłady pracy chronionej zdobył pierwsze miejsce, 

uzyskał specjalną statuetkę i certyfikat. Natomiast dzisiaj na Zamku Królewskim 

w Warszawie Pani Chmielewska w tym samym konkursie ale już o charakterze 

ogólnopolskim również jest laureatem i też tam będzie dzisiaj odznaczana,  

z tego co wiemy Zakład Aktywności Zawodowej  SOWA w Lipniaku też zajął 

tam pierwsze miejsce w skali kraju. Myślę, że na następnej sesji będziemy mieli 

okazję pogratulować Pani Dyrektor, dziękuję bardzo”.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Powiatowego Lekarza Weterynarii 

w Suwałkach: „korzystając z pańskiej obecności zapytamy się, bo słyszeliśmy,  

o rozprzestrzenianiu się ASF, czy to prawda?” 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach Remigiusz Franciszek 

Kulesza przekazał: „Dzień dobry Państwu, Panie Przewodniczący, Panie i 

Panowie Radni, zebrani tutaj goście, mam po prostu przykre wiadomości, że tak 

powiem na koniec, niestety jesteśmy osaczani z każdej strony, chodzi o nasz 

powiat, pod względem afrykańskiego pomoru świń. Raz jakby tutaj ze strony 
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białoruskiej jakoś to wszystko się rozprzestrzenia to i też ze strony litewskiej.  

W powiecie sejneńskim już od 30 sierpnia mamy obszar zagrożony w związku  

z wystąpieniem w pasie o 3 km od granicy ogniska u świń, ale z tego co nam do 

tej pory wiadomo jest tam cisza, spokój, więc ten obszar zostanie pewnie 

wygaszony po trzydziestu dniach. Następna sprawa, chyba tydzień temu 

stwierdzono dodatniego dzika w miejscowości Murowany Most to jest na trasie 

Sejny – Smolany, przed Smolanami w związku z tym mamy na razie tylko taką 

informację, że 18 września Komisja Europejska zaakceptowała nowy podział 

stref, w związku z tym dzikiem dodatnim, czekamy na rozporządzenie, 

rozporządzenia jeszcze nie ma, bo do póki go nie będzie to nie możemy tego 

oznakować. Gmina Puńsk i Krasnopol wejdą do strefy czerwonej, czyli do takiej 

z ograniczeniami. Wczoraj proszę Państwa następna wiadomość, na terenie 

powiatu augustowskiego, w Gminie Lipsk miejscowość Lichosielce stwierdzono 

pomór u świni, jest to dosłownie w pasie granicznym za płotem tego 

gospodarstwa jest granica z Białorusią i naprawdę bardzo klasyczne objawy i 

zmiany anatomopatologiczne. Wczoraj koło Lipska bo to była jedna padła 

świnia w sobotę, jedna chyba przed wczoraj czy wczoraj i jedna została ubita 

tam na miejscu. To co mamy, w ramach takiej pomocy mamy peugeota, pompę i 

taką alaekipę dezynfekcyjną chociaż nie jest to określona u nas jako ekipa 

dezynfekcyjna, ale jest pracownik z lekarzem weterynarii jeździli wczoraj do 

21.00 i robili tam jakby dezynfekcję tego. Tak, że będzie na pewno następna 

zmiana Komisji Europejskiej, gdzie Gmina Lipsk zostanie włączona do strefy 

niebieskiej, czyli tej najgorszej strefy zagrożenia i na pewno będzie to jeszcze 

strefa opasana obszarem czerwonym. Te 7 do 10 km zajmuje w tej chwili już 

nawet Powiat Sokólski. Niepokojącym jest fakt, że w miejscach, w których jak 

do tej pory nie było dzików, zaczynają się pojawiać dziki, np. w powiecie 

sokólskim, gdzie od 2014 r. praktycznie był spokój. Te pierwsze ogniska, które 

tam były, było to wszystko wybite, teraz pojawiły się trzy dodatnie dziki, w 

m.in. w Gminie Sidry, gdzie do tej pory tego nie było, co przykładem jest też 

powiat sejneński, tutaj jeden dodatni dzik. Od jakiegoś dłuższego czasu nie było 

w powiecie hajnowskim np. pojawił się dodatni dzik i w powiecie białostockim. 

Jesteśmy praktycznie w stanie gotowości cały czas ale zagrożenie jest z każdej 

strony. Na razie nawet, jeżeli byłyby takie decyzje Komisji to chyba 

pozostaniemy w tych strefach obszarów żółtych czy ochronnych. Zaczynamy od 

października lustracje wszystkich gospodarstw w strefie żółtej pod względem 

bioasekuracji. Sprawa następna tzn. żeśmy już otrzymali ulotki kolejne, czyli 

kolejny etap tej zaraźliwej grypy ptaków, w związku z jesiennymi przelotami 

mamy ostrzenia, że do takiego czegoś może dojść. Opinię tutaj przedstawiałem 

na Zespole Kryzysowym u Pana Starosty i tutaj istnieje też taka możliwość, że 

być może będą z naszej strony wysiłki tego typu informacyjne, do 

poszczególnych gmin będziemy rozsyłać te ulotki, jeszcze nadal przewidziane 

są szkolenia dla rolników o ograniczeniach. Na razie tego nie ma, ale czasami 

lepiej na zimne dmuchać niż później do czegoś by doszło. Tak że z naszej strony 
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jest tutaj tylko apel zarówno w jednej jednostce drogowej jak i w drugiej, obie 

asekuracje we wszystkich gospodarstwach, tak że w sumie nie przyjemne 

rzeczy, które dotyczą afrykańskiego pomoru świń. Dziękuję”.   

 Innych wolnych wniosków nie wniesiono.  

 

Ad.14.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XXIX sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 14.35 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

               

                                                                                 PRZEWODNICZĄCY RADY  

                                                                                             /-/ Grzegorz Mackiewicz 
Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 

                                                                 
 


